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Antwoorden op vragen van de leden Bakker en Dittrich (beiden D66) aan de 
staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, mw. Van der Laan, en de 
minister van Economische Zaken over een mogelijke overname van het PCM 
uitgeversconcern (ingezonden 9 februari 2004). 
 
 
1. Heeft u kennis genomen van de berichtgeving over een mogelijke overname van 
het PCM uitgeversconcern, dat zoals bekend meerdere landelijke Nederlandse 
dagbladen uitgeeft? 
 
Ja. Uit de berichtgeving blijkt overigens dat het niet gaat om een mogelijke overname 
van het gehele PCM-concern, maar om de voorgenomen verkoop van een groot deel 
(naar verluidt 65%) van het aandelenpakket. 
 
 
2. Deelt u de mening dat een mogelijke overname raakt aan het onderwerp van 
concentratietendensen in de media, en onmiddellijk vragen doet rijzen over de wijze 
waarop de gewenste pluriformiteit en diversiteit in het Nederlandse medialandschap, 
alsook de bij onze democratie behorende vrije nieuwsgaring daarbij gewaarborgd zal 
blijven? 
 
Blijkens de berichtgeving zijn op dit moment uitsluitend buitenlandse ondernemingen 
betrokken in het onderhandelingsproces met PCM. Bij verkoop van het 
aandelenpakket aan één van deze partijen neemt de concentratie op de Nederlandse 
dagbladmarkt op zichzelf niet toe, maar rekening moet worden gehouden met de 
eventuele (door)verkoop van bepaalde PCM-titels aan Nederlandse uitgevers, zoals 
Telegraaf en/of Wegener. Dat zou hun marktaandeel – dat nu reeds hoog is – nog 
verder doen toenemen. Een dergelijke (door)verkoop zou overigens voorgelegd 
moeten worden aan de NMa. 
Deze zaak geeft derhalve aanleiding om na te denken over de wijze waarop de 
gewenste pluriformiteit en diversiteit in het Nederlandse medialandschap alsook de 
vrije nieuwsgaring in de toekomst gewaarborgd kunnen blijven. Het is de vraag of 
redactiestatuten en het ‘vetorecht’ voor PCM-aandeelhouder Stichting Democratie en 
Media, waarvan in de berichtgeving sprake is, voldoende garantie kunnen bieden. 
 
 
3. Kunt u op zo kort mogelijke termijn een standpunt aan de Kamer doen toekomen op 
basis waarvan een oordeel kan worden gevormd over de genoemde ontwikkeling, en 
waarin de opvattingen over de wenselijkheid en onwenselijkheid van 
mediaconcentraties wordt meegenomen? 
 
Het kabinet zal zo spoedig mogelijk een standpunt over mediaconcentraties naar de 
Tweede Kamer sturen. In ieder geval zijn wij van mening dat – naast de reguliere 
fusietoets door de NMa – een “pluriformiteitstoets” dient plaats te vinden bij de 



beoordeling van voorgenomen mediaconcentraties. Over de vormgeving van zo’n 
“pluriformiteitstoets” vindt momenteel nader overleg plaats. 
 
 
 


